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PROTOKÓŁ  NR  XXXV / 05 
z sesji Rady Gminy Nędza w dniu 29 sierpnia 2005 roku  godz.15.30. 
 
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 
 
 
Radni  obejrzeli nowo zakupiony dla OSP Szymocice samochód straŜacki ; przedstawiciele 
OSP podziękowali oficjalnie Wójtowi Gminy , Przewodniczącemu RG oraz radnym za 
przychylność i wspaniały prezent , który będzie słuŜył bezpieczeństwu mieszkańców. 
 
 
Ad.1 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner , stwierdzając 
prawomocność  obrad – na sesję przybyło 14 radnych , nieobecny radny Krystian Okręt. 
Przewodniczący RG odczytał „Wniosek Wójta Gminy o uzupełnienie porządku obrad na sesji 
Rady Gminy Nędza ... „ (załącznik do Protokołu) . 
 
Za przyjęciem wniosku oraz zmianą porządku obrad  na sesji głosowało 14 radnych 
(jednogłośnie ) – załącznik do Protokołu. 
 
Ad.2 
Do Protokołu Nr XXXIII / 05 z sesji Rady Gminy w dniu 20 czerwca 2005 roku  radni nie 
wnieśli uwag ; został zatwierdzony jednogłośnie ; za przyjęciem Protokołu głosowało 13 
radnych ; jeden radny nie uczestniczył w głosowaniu. 
 
Do Protokołu Nr XXXIV / 05 z sesji Rady Gminy w dniu 28 czerwca 2005 roku radni nie 
wnieśli uwag ; został zatwierdzony jednogłośnie ; za przyjęciem Protokołu głosowało 13 
radnych ; jeden radny nie uczestniczył w głosowaniu. 
 
 
Ad.3 
Przewodniczący RG odczytał „Informację z prac Wójta ..... „ załącznik do Protokołu. 
Wójt Gminy mgr Franciszek Marcol  przed rozpoczęciem dyskusji poinformował radnych  
o kolejnym zadaniu obciąŜającym wydatki budŜetu Gminy – dotyczy to postępowania  
z materiałami niebezpiecznymi – niewybuchy znalezione na terenie Gminy przez 72 godziny 
są strzeŜone przez osoby wskazane przez Wójta , następnie uprawnione słuŜby dokonują 
unieszkodliwienia na terenie wskazanym przez Wójta  - są to kolejne zadania bez wskazania 
źródeł pokrycia wydatków. 
Radny Adam Iskała chciałby uzyskać więcej informacji na temat DEKBUD-u ; Wójt 
odpowiedział , Ŝe na kierowane z Babic pisma dotyczące funkcjonowania świrowni 
wyjaśniono m.in. hałas przekroczony jest o 0,1 decybeli , badania zostaną ponowione , 
przesuwane są w dalsze od zabudowań  miejsce kruszarki kamienia , z jednej zrezygnowano 
, przygotowano projekt zagospodarowania terenu po wyrobisku , powstanie plaŜa i wał , 
obecnie następuje widoczny spadek zainteresowania Ŝwirownią , budowa autostrady 
przesuwa się i koszty transportu rosną , firmy budujące autostradę nie są zainteresowane 
zakupem droŜszego  materiału. 
Radna Helga Kycia-Szczurek zapytała ,czy Firma DEKBUD reguluje w takim razie 
zobowiązania wobec Gminy ;Wójt odpowiedział ,Ŝe uzyskano płynność finansową i wpłacane 
są raty wraz z odsetkami , zadłuŜenie wynosi ok.50 tyś. zł , ale zapewniano ,Ŝe całość 
zostanie wpłacona do końca br.  
Radny Ginter Jarzombek  zapytał o „czerwoną szkołę w Nędzy” ; Wójt odpowiedział , Ŝe 
dzisiaj na godz.16.00 poproszono przedstawicieli Stowarzyszenia HOMO HOMINI  ,którzy 
przedstawią szczegółowe plany dotyczące zagospodarowania obiektu , podpisana zostanie 
umowa najmu-dzierŜawy , na co nie jest wymagana zgoda Rady Gminy ,ale  o czym juŜ teraz 
informuję radnych , moŜe w 2006 roku nie będzie jeszcze widocznych efektów ,ale juŜ 
wiadomo ,Ŝe znalazł się Partner po stronie niemieckiej , ponadto współpraca jest właściwa i 
wszystko powoli , bo powoli ,ale się układa . 
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Radny Edward Zmuda  zapytał o zbiornik ODRA 2006 ; Wójt wyjaśnił ,Ŝe na spotkaniu był 
obecny wiceminister , przybyli wszyscy wójtowie z terenu Powiatu , bez Wójta Gminy 
Lubomia , były poseł Wolnik stwierdził, Ŝe jest regułą ,aby przed końcem kadencji Rządu i 
Sejmu przypominano sobie o tym zbiorniku , zapewniono ,Ŝe wniosek złoŜono , ale juŜ 
wiadomo ,Ŝe jest niekompletny , mówiono o realizacji ZBIORNIKA w latach 2007-2013 , 
ponadto zasygnalizowano , Ŝe rozpocznie się budowa wałów bocznych –I etap ,  wiadomo 
ponadto ,Ŝe Unia bardzo nieprzychylnie traktuje wnioski co do których sygnalizuje się tzw. 
opór społeczny , a ten jak wiadomo  w Nieboczowach istnieje , moŜe naleŜało inaczej 
rozmawiać z ludźmi , Wojewoda był obecny na jednym jedynym spotkaniu , podsumowując 
spotkanie ustalono, Ŝe wniosek będzie kierowany do Brukseli . 
Radna Helga Kycia-Szczurek zapytała o obiekt w Zawadzie Kś. ; Wójt odpowiedział ,Ŝe w 
dniu dzisiejszym o godz.12.00 SANEPID bez uwag przyjął obiekt i dopuścił do eksploatacji 
nowe pomieszczenia przedszkola , widać tam postęp prac , zmieniło się otoczenie , ponadto 
pozytywną stroną jest brak protestów rodziców dzieci przedszkolaków ,wszyscy są 
zadowoleni. 
Radny Krzysztof Gembalczyk podziękował w imieniu mieszkańców Górek Śl. za 
wybudowanie chodnika wzdłuŜ ulicy Ofiar Oświęcimskich –Staroście , Wójtowi i wszystkim , 
którzy pomogli w realizacji.;  stwierdzając jednocześnie , Ŝe większość zawsze jest za 
poprawą bezpieczeństwa –moŜe naleŜałoby to wykorzystać i zrobić mostek , jest to trasa 
figurująca na starych mapach jako droga do kościoła w Lyskach ;Wójt stwierdził , Ŝe była 
natychmiastowa interwencja w przypadku uzupełnienia braków desek na moście. 
Przewodniczący RG zapytał o wizje w terenie połączone z objazdem dróg powiatowych ; Wójt 
wyjaśnił ,Ŝe zaakceptowano drugi etap budowy chodnika od posesji Kupczyk do ulicy 
Bogunickiej , jako trzeci etap prac  to chodnik do ulicy Astrów i naleŜy go wpisać do planów, 
Gmina w 100% sfinansowała budowę kanalizacji ściekowej wykorzystując do tego celu 
kratki ściekowe przechowywane u pana Linka od prawie 25 lat , w doskonałym stanie 
technicznym , koszenie rowów zostanie wykonane po doŜynkach powiatowych ; 
Radna Ewelina Krakowczyk proponuje przesunięcie II etapu budowy chodnika przynajmniej 
do samego cmentarza . 
Radny Norbert Klinik zapytał o pkt 12  z Informacji ; Wójt wyjaśnił , Ŝe Gmina posiada 15 
akcji i Walne Zgromadzenie  Akcjonariuszy Agencji Rozwoju Rolnictwa i Przemysłu 
Przetwórczego Regionu Raciborskiego  nie wyraŜa zgody na ich sprzedaŜ , 70% akcji  
znajduje się w rękach osób prywatnych , to mogło być powodem rezygnacji prawie 90% 
składu osobowego władz Spółki , zgłoszono tylko 20 tyś. zł zysku związanego ze sklepem . 
Przewodniczący RG zapytał o szkolenie w RIO ; Wójt poinformował , Ŝe szkolenia związane są 
przede wszystkim z nowymi zasadami odpowiedzialności za złamanie dyscypliny finansów 
publicznych , łącznie z karą więzienia , ponadto zwraca się uwagę na terminowość- do końca 
grudnia musi być uchwalony budŜet gminy ,  deficyt budŜetowy teŜ powinien być 
korygowany na bieŜąco , a nie pod koniec roku.  
Przewodniczący RG zapytał o kondycję ŚLĄZAKA ; Wójt odpowiedział ,Ŝe juŜ w październiku 
ruszy druga hala , przyjętych zostanie 20 nowych pracowników , władze dotrzymują 
obietnicy – na 60 osób zatrudnionych 31 to mieszkańcy Gminy Nędza , Prezes załatwia 
kontrakty za granicą, Firma rozwija działalność. 
Innych pytań nie zgłoszono. 
 
O godz.16.05  do sali obrad przybyli czterej przedstawiciele Stowarzyszenia HOMO HOMINI : 
prezes Stanisław Urban; Wiceprezes Joanna Martis ; skarbnik Dawid Suszkiewicz ; członek 
Wojciech Łępicki . 
Prezes powiedział m.in.  Stowarzyszenie istnieje od 11 lat przy Szpitalu Psychiatrycznym w 
Rybniku  i ma na celu udzielanie pomocy osobom z zaburzeniami psychicznymi , w 
najbliŜszym czasie podpisane zostanie odpowiednie porozumienie dot. uruchomienia 
pierwszej w Polsce placówki ,podobne juŜ funkcjonują w Europie ,planuje się w ramach 
rehabilitacji  wykonywać prace z wykorzystaniem pieca ceramicznego ,ponadto moŜna 
uruchomić kwiaciarnię i połączyć sprzedaŜ kwiatów ze sprzedaŜą  przedmiotów ozdobnych 
wytworzonych przez pacjentów, po wykonaniu remontu budynku  przewiduje się 15 miejsc 
dla osób do długotrwałej rehabilitacji , oraz 15 miejsc dla osób z terapii dziennej , zapewni 
się opiekę całodobową dla osób z okolic Raciborza i Rybnika , w wieku od 15 do 50 lat , 
kobiet i męŜczyzn z uprawnieniami do emerytury lub renty ,zatrudnienie to  lekarze , 
terapeuci i pielęgniarki , ponadto obsługa –razem 16 osób , są szanse na szybkie 
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uruchomienie właśnie takiej placówki ,nawiązano kontakty w Niemczech ,gdzie prowadzi się 
7 podobnych domów , aby pozyskać fundusze Unii Europejskiej w Niemczech muszą mieć 
partnera w Europie Wschodniej , więc naleŜy z takiej propozycji skorzystać , 26 września 
będzie partnerskie spotkanie  , a 28 września planuje się spotkanie tu w Gminie , pomysł 
jest , znajdzie się zatrudnienie dla kilku osób z Gminy , więc chyba warto taką inicjatywę 
kontynuować ; radna Helga Kycia-Szczurek zapytała o rozwiązanie transportu dla tych 15 
pacjentów dochodzących do placówki ; Prezes odpowiedział ,Ŝe pacjenci przyjeŜdŜają sami 
,jest to element terapii, moŜe w przyszłości będzie samochód , teren jest co prawda rozległy 
,ale ten dom to początek , na pewno powstaną inne w powiatach ;radny Adam iskała zapytał 
czy dom będzie korzystał z darowizn ; Prezes odpowiedział ,Ŝe Stowarzyszenie jest 
organizacją „non profit” i będzie przyjmował darowizny; radny Adam iskała zapytał o dotacje 
i skąd będą środki na utrzymanie pacjenta;  Prezes odpowiedział ,Ŝe ci pacjenci przyjęci na 
stałe będą ponosić częściową odpłatność  , drugą część pokrywać będzie Stowarzyszenie , 
ponadto uruchomiona zostanie działalność gospodarcza  z pracownią ceramiczną , 
kwiaciarnią ,  warsztatami , ponadto część odpłatności ponosi Gmina w formie zasiłków , 
będzie tez działalność lecznicza dofinansowana na zasadach odpłatności dla pacjentów 
określona wg odrębnych przepisów; radny Adam Iskała zapytał, ilu obecnie juŜ 
Stowarzyszenie posiada osób objętych tego rodzaju działalnością ; Prezes odpowiedział ,Ŝe 
nikogo , w Szpitalu w Rybniku uczestniczymy jedynie w warsztatach prowadzonych przez 3 
dni dla 30 pacjentów i 30 pacjentów dowoŜonych , m.in. z Lysek , co czwartek działa Klub 
Pacjenta ,gdzie przyjmuje lekarz udzielający porad , ponadto prowadzone są w ramach 
praktyk szkolnych kilkugodzinne zajęcia uczniów z pacjentami ; radny Adama Iskała zapytał 
,na czym polegać ma terapia; Prezes potwierdził, Ŝe będą to przede wszystkim warsztaty 
:stolarski, metalowy, ceramiczny , moŜna w ramach wymiany wysyłać gotowe wyroby za 
granicę ; radny Adama Iskała powiedział, Ŝe  ma to być nieodpłatna dzierŜawa – ale na jak 
długo ; Prezes odpowiedział ,Ŝe na stale , nie moŜe tak być ,Ŝe Stowarzyszenie poniesie 
koszty i po pewnym czasie będzie zmuszone zwijać interes ; radny Norbert Klinik zapytał ,czy 
inicjatywa nie idzie za bardzo do przodu , na budynku trzeba ponieść ogromne nakłady , nie 
lepiej wybudować nowy obiekt ; Prezes odpowiedział ,Ŝe szukając siedziby oglądano budynki 
w róŜnym stanie , ekspertyzy wykazały ,Ŝe  jest to budynek który się kwalifikuje do adaptacji 
, do wykorzystania jest duŜy strych na zagospodarowanie o kolejnych 15 łóŜek –sypialni 
,parter i piętro jest suche , projekt wykonana nieodpłatnie sponsor, ponadto podłogi i drzwi 
oraz ogrzewanie będą sponsorowane , inicjatywą zainteresowano byłego Marszałka 
Województwa –Olbrychta , obecnie eurodeputowanego , więc sprawa nawet na szczeblu 
europejskim jest do przeskoczenia ; radna Helga Kycia -Szczurek zapytała , ile tych 
pieniędzy będzie ,przecieŜ nic nie jest za darmo ; Prezes odpowiedział , Ŝe jest przekonany ,Ŝe 
są w stanie unieść koszty , jest konkretny budynek ,więc moŜe nie będzie to największy 
problem –pieniądze ; radny Norbert Klinik zapytał , ile czasu będzie trwało , nim przyjmą 
pierwszych pacjentów ; Prezes odpowiedział ,Ŝe optymistycznie patrząc to za 2 lata , 
pewnych procedur przy takiej inwestycji nie da się przeskoczyć czy przyśpieszyć , 
Stowarzyszenie działa , jest ponad 300 osób potrzebujących i to teŜ jest argument za;  Wójt 
wyjaśnił ,Ŝe my patrząc z zewnątrz na budynek „czerwonej szkoły” mamy wraŜenie  
dewastacji , widzimy akty wandalizmu , ale tak jest z zewnątrz , w środku ściany są zdrowe , 
budynek jest suchy , dach w bardzo dobrym stanie , dwa miejsce tylko wymagają 
przełoŜenia dachówki , ściany są solidne , gdy znajdzie się gospodarz na budynku będzie 
lepiej , wymienione zostaną okna , drzwi , co znacznie poprawi zewnętrzny obraz, ze 
Stowarzyszeniem spotykamy się od 3 lat , cel mamy wspólny – jest to na pewno wybieganie 
w przyszłość ; Prezes dodał ,Ŝe są określone terminy ,często zawodzi procedura , trudno o 
konkretne zobowiązania – aby później nie było z tego tytułu zarzutów, moŜe uda się 
wszystko załatwić wcześniej ; Wójt powiedział ,Ŝe komunalizacja trwała 2 lata , obecnie 
wykonano prace geodezyjne , wydzielono działkę wzdłuŜ płotu , wiadomo ,Ŝe brak jest 
fachowej opieki dla pacjentów i nie ukrywajmy w naszej Gminie teŜ są potrzeby dla naszych 
mieszkańców  , mam nadzieję , Ŝe kandydat na posła zdziała duŜo , albo i więcej jako poseł; 
Przewodniczący RG powiedział , Ŝe cele i pomysł warte są realizacji , zamierzenia szczytne , 
Ŝyczy ,aby była pełna akceptacja środowiska oraz Ŝyczy sukcesów w zdobywaniu funduszy , 
kończąc dziękuje za obszerne wyjaśnienia ; Prezes kończąc wystąpienie potwierdził ,Ŝe 
kandyduje na posła , funkcję dyrektora teŜ pełni okresowo , ale w Stowarzyszeniu chce 
działać do końca Ŝycia; 
Przewodniczący RG ogłosił przerwę w obradach – godz.16.40. 
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O godz.16.55 radni wrócili na salę obrad . 
 
 
 
Ad.4 
1) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały ; o wyjaśnienie  zwrócił się do skarbnik 

gminy mgr Stanisławy Popadiuk ; skarbnik powiedziała ,Ŝe w stosunku do poprzedniej 
uchwały , którą radni podjęli w marcu zmieniła się kwota poŜyczki i okres spłaty , opinia 
RIO z 2004 roku jest pozytywna ,dotyczy zadłuŜenia gminy , które się zmniejszy , co 
zostanie juŜ wpisane w umowie  z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Katowicach , bez potrzeby aneksowania umowy ; radna Ewelina 
Krakowczyk zapytała ,czy ze względu na termin spłat poŜyczki zwiększą się raty ,czy 
będą wyŜsze ; skarbnik odpowiedziała ,Ŝe nie ; radny Adam Iskała zapytał, czy część 
poŜyczki będzie umorzona ; skarbnik odpowiedziała ,Ŝe tak , zgodnie ze złoŜonym 
wnioskiem ; radna Helga Kycia-Szczurek zapytała, czy w umowie będzie to wyodrębnione 
na dwa zadania ; termoizolację oraz drugie remont kotłowni ; radny Adam Iskała 
powiedział ,Ŝe jak to będzie wspólne zadanie to nie  ma takiej moŜliwości ,aby uzyskać 
umorzenie poŜyczki ; skarbnik odpowiedziała ,Ŝe zadanie jako wspólne jest juŜ przecieŜ w 
trakcie realizacji i umorzenie jest zapisane w umowie , jako jeden z istotnych zapisów ;  
radna Helga Kycia-Szczurek powiedziała ,Ŝe zadanie powinno być rozdzielone; radny 
Adam Iskała powiedział ,Ŝe  z tego wynika , Ŝe nie moŜna będzie uzyskać umorzenia ; 
skarbnik odpowiedziała ,Ŝe wniosek taki będzie uruchamiany  ; radna Helga Kycia –
Szczurek powiedziała ,Ŝe sam tytuł uchwały wskazuje , Ŝe wniosek będzie odrzucony ; 
radny Norbert Klinik potwierdził ,Ŝe wniosek nie ma szans- chodzi o zapis termoizolacja 
,której nie dofinansuje Fundusz i nie umorzy poŜyczki; radna Helga Kycia-Szczurek 
powiedziała ,Ŝe przy następnej umowie poŜyczki nie będzie juŜ umorzenia , gdy to 
zadanie nie będzie rozdzielone  ;  Wójt wyjaśnił radnym , Ŝe w marcu wg pierwszej 
uchwały sporządzona została umowa z Funduszem i jest tam zapis o umorzeniu ;radna 
Helga Kycia-Szczurek powiedziała ,Ŝe wie ,iŜ na termoizolację budynku nie ma 
dofinansowania , więc my nie dostaniemy środków ; Wójt powiedział ,Ŝe nie ma środków 
na okna , pozostałe dofinansowanie jest  i środki dostaniemy , zakończono pierwszy etap 
, ten jest drugi – remont kotłowni , zakończono przetarg , ze 170 tyś. schodzimy do 
kwoty 80 tyś. zł , które spłacimy w ciągu 3 lat , zmiana uchwały wiąŜe się przecieŜ z 
umorzeniem  jest sugestia przedstawiciela Funduszu , Ŝeby zmniejszyć do kwoty realnej 
wniosek o poŜyczkę ,  jest bardzo duŜo aneksów – wiadomo ,Ŝe na inną kwotę opiewa 
kosztorys , a inną kwotę uzyskuje się po przetargu , gdzie juŜ moŜna wskazać faktyczne 
koszty inwestycji , zadanie szło bez problemów i tak się skończy ,  inaczej było przy 
wodociągu w Szymocicach – tam efektem miały być wszystkie podłączone do sieci domy , 
przyjęty wskaźnik 100% - nie udało się , bo kilka posesji w ogóle było nie zamieszkanych 
, dofinansowanie miało wynosić 50% , za aneks zostaliśmy „ukarani” obniŜono 
umorzenie do 33% , teraz umowa juŜ leŜy przygotowana w Katowicach , my przesyłamy 
uchwałę z rzeczywistymi kosztami , oni wpiszą dane , zatwierdzą , a 5.09. umowę 
podpisujemy , bez konieczności aneksowania , tym samym moŜemy liczyć na umorzenie 
; radna Helga Kycia-Szczurek zapytała ,czy nie moŜna jednak dla pewności tego zadania 
rozdzielić ;  Wój powiedział ,Ŝe taki łączny wniosek juŜ był przygotowany , nie moŜna 
zmienić zadania w trakcie realizacji , po zatwierdzeniu wniosku przez Fundusz, my 
otrzymujemy poŜyczkę , w 2006 roku zaczynamy spłatę , po upływie połowy okresu 
spłaty , czyli w 2007 roku składamy wniosek o umorzenie , moŜna roŜnie dostać , znam 
przykład , gdzie otrzymano tylko 2% umorzenia , jest pewna pula do podziału w 
Funduszu i tam decydują , my dzisiaj podpisujemy umowę poŜyczki z zapisem o 
moŜliwości ubiegania się o umorzenie poŜyczki – dziwię się więc całej tej dyskusji .; 
innych pytań nie zgłoszono. 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXXV / 308 / 05 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 
poŜyczki na realizację zadania pod nazwą „Termoizolacja budynku Urzędu Gminy w Nędzy 
wraz z modernizacją kotłowni „  głosowało 14 radnych ( jednogłośnie ). 
 
Przewodniczący RG powiedział Wójtowi ,aby w przyszłości przekazać wiedzę pracownikom w 
razie Pana nieobecności na sesji.  
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2) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały ;  Wójt wyjaśnił ,Ŝe szereg uchwał dotyczy 
zmiany wynagrodzeń , z powodu zmiany rozporządzenia Rady Ministrów ,które weszło w 
Ŝycie 7 sierpnia 2005 roku , tamto poprzednie rozporządzenie straciło moc obowiązującą 
, nie ma wielkich zmian , najniŜsze wynagrodzenie i wartość punktu proponuję podnieść 
o 3% , tak jak w ustawie budŜetowej na 2005 rok ; radna Ewelina Krakowczyk 
powiedziała, Ŝe to nie jest nasz wymysł ,tylko odgórny ,- tak ;  innych pytań nie 
zgłoszono. 

Za przyjęciem Uchwały Nr  XXXV / 309  / 05 w sprawie ustalenia wartości jednego punktu w 
złotych dla poszczególnych kategorii zaszeregowania wynagrodzenia pracowników 
samorządowych oświaty niebędących nauczycielami zatrudnionych w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Gminę Nędza i ustalenia najniŜszego wynagrodzenia w I kategorii 
zaszeregowania tych pracowników  głosowało 14 radnych ( jednogłośnie  ) . 
 
Przewodniczący RG powiedział ,aby wyraźnie zaznaczyć ,Ŝe uchwała dotyczy pracowników 
szkół i placówek oświaty  ,aby nie było wątpliwości . 
 
  
3) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały dot. wynagrodzeń w Gminnym Ośrodku 

Pomocy Społecznej ; nie zgłoszono Ŝadnych pytań . 
 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXXV / 310/05 w sprawie ustalenia wartości jednego punktu w 
złotych dla poszczególnych kategorii zaszeregowania pracowników samorządowych 
zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy Nędza i ustalenia najniŜszego 
wynagrodzenia w I kategorii zaszeregowania tych pracowników  głosowało 14 radnych  
( jednogłośnie ). 
 
4) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały dot. wynagrodzeń w Zakładzie Wodociągów i 

Usług Komunalnych w Nędzy ; nie zgłoszono Ŝadnych pytań . 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXXV / 311/05 w sprawie ustalenia wartości jednego punktu w 
złotych dla poszczególnych kategorii zaszeregowania pracowników samorządowych 
zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Gminy Nędza i ustalenia najniŜszego 
wynagrodzenia w I kategorii zaszeregowania tych pracowników  głosowało 14 radnych  
( jednogłośnie ). 
 
 
5) Przewodniczący RG odczytał „Wniosek dot. miesięcznego wynagrodzenia Wójta Gminy 

Nędza „ (zał. do Protokołu )  radni zapoznali się z treścią przepisów prawnych  m.in. z 
wyrokiem Trybunału Konstytucyjnego , ustawą budŜetową na  2005 rok , tabela 
stanowisk pracowniczych wójtów ;  Przewodniczący RG odczytał treść uchwały ; radny 
Ginter Jarzombek zwrócił uwagę na błąd maszynowy w tytule uchwały -rok 2005 – 
winno być rok 2002 ;  innych pytań nie zgłoszono.   

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXXV / 312/ 05 w sprawie  zmiany Uchwały Nr II /18/2002 z 
dnia 25 listopada 2002 roku dot. ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Nędza  głosowało 13 
radnych ; jeden z radnych nie brał udziału w głosowaniu. 
 
6) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały ; radny Adam Iskała zapytał o wykonanie 

finansowe ; sekretarz gminy mgr Krystyna Tront odczytała ,Ŝe na dzień 31.07. 2005 roku 
wykonanie wynosiło 39 200,- zł  , biorąc pod uwagę proponowane podwyŜki diet  
wykonanie na koniec roku  bez uwzględnienia potrąceń z tytułu nieobecności wyniesie 
74 991,50 zł na plan 75 000 ,- zł , więc środków wystarczy bez dokonywania zmian w 
budŜecie ;  radny Adam Iskała zapytał o pozostałe wykonanie budŜetu RG ; sekretarz 
odpowiedziała ,Ŝe delegacje na plan 2 tyś. wykonanie to 350 zł; Wójt stwierdził ,Ŝe radni 
mają przed sobą informację dot. wykonania budŜetu gminy za I półrocze i tam znajduję 
się dane dot. równieŜ wydatków Rady Gminy; innych pytań nie zgłoszono. 
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Za  przyjęciem Uchwały Nr XXXV / 313 / 05 w sprawie ustalania zasad wypłacania i 
wysokości  diet radnych oraz zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych radnych  głosowało 14 
radnych ( jednogłośnie ).  
 
7) Przewodniczący RG stwierdził ,Ŝe radni zapoznali się z treścią uchwały i czy są pytania 

do pani skarbnik ; Wójt wyjaśnił , Ŝe w projekcie uchwały chodzi o uaktualnienie  
zapisów , poprzednia uchwała była z 1999 roku ; radna Helga Kycia-Szczurek 
powiedziała ,Ŝe dziękuje za przypomnienie procedury , ma nadzieję , Ŝe stosownie do 
załączników zostaną przygotowane materiały do budŜetu 2006 , co ułatwi pracę Komisji 
BudŜetowej i będzie odpowiednio zastosowane przez wszystkich ; innych pytań nie 
zgłoszono. 

 
Za przyjęciem Uchwały XXXV / 314/ 05 w sprawie procedury uchwalania budŜetu gminy 
oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych  towarzyszących projektowi 
budŜetu  głosowało 14 radnych ( jednogłośnie ). 
 
 
8) Przewodniczący RG powiedział ,Ŝe przystępujemy teraz do omawiania zmian w budŜecie 

Gminy na 2005 rok – radnym przedłoŜono 3 projekty w tej sprawie , czwarty projekt 
wynika z wniosku Wójta ;  przewodnicząca Komisji BudŜetowej  Helga Kycia - Szczurek  
odczytała pozytywną opinię dotyczącą trzech projektów ; skarbnik gminy krótko 
wyjaśniła , Ŝe w ciągu roku zmniejszamy deficyt budŜetowy o 100 tyś. zł , zgodnie z 
zaleceniami RIO ; radny Adam Iskała zapytał, w § 1 – kwota 175 tyś. zł – konkretnie , co 
to jest ; Wójt wyjaśnił ,Ŝe są to pieniądze ,które Rada Gminy poŜyczyła Zakładowi 
Energetycznemu przy okazji wykonywania inwestycji  -budowa ulicy Akacjowej w Nędzy , 
kiedy to nawet RIO wniosło zastrzeŜenie, ale zostaliśmy wtedy pozytywnie zaopiniowani – 
obroniliśmy stanowisko ,Ŝe lepiej zainwestować w uzbrojenie działek ,  niŜ sprzedawać je 
potem w niŜszej cenie właśnie z braku uzbrojenia, Zakład Energetyczny uzbroił działki w 
kable średniego napięcia , w ziemi , im w tym czasie brakowało środków , zobowiązali się 
do zwrotu po kaŜdej sprzedaŜy działki przez Gminę , stało się inaczej – zwracają za 
wszystkie łącznie 175 735 ,00 zł , VAT przekazano do Urzędu Skarbowego – jeszcze raz 
warto podkreślić ,Ŝe opłaciło się wyłoŜyć środki , teraz moŜemy je zagospodarować w 
całości ;  innych pytań nie zgłoszono . 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXXV / 315 /05 w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie 
Gminy na 2005 rok   głosowało 14 radnych ( jednogłośnie ) . 
 
9) skarbnik gminy wyjaśniła, Ŝe proponowane zmiany dotyczą oświaty ; nie zgłoszono 

Ŝadnych pytań do projektu II. 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXXV / 316 /05 w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie 
Gminy na 2005 rok   głosowało 14 radnych ( jednogłośnie ) . 
 
 
10) Wójt wyjaśnił , Ŝe ZWiUK  zwolnił pracownika obsługi ,przyjął w to miejsce poborowego , 

zaoszczędzone 35 tyś. zł przeznacza się na bieŜące naprawy : nie zgłoszono Ŝadnych 
pytań do projektu III . 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXXV / 317 /05 w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie 
Gminy na 2005 rok   głosowało 14 radnych ( jednogłośnie ) . 
 
11) skarbnik gminy wyjaśniła ,Ŝe proponowane zmiany dotyczą dotacji dla GOPS i 

zwiększenia dla OSP ; Wójt powiedział ,Ŝe chodzi przede wszystkim o rozliczenie zakupu  
samochodu straŜackiego dla OSP Szymocice , koszt samochodu to wg ostatecznego 
rozliczenia 26 645 zł resztę pieniędzy moŜna przeznaczyć na wydatki bieŜące , nie 
zapominamy o tym sołectwie , chociaŜ jest to sołectwo bez radnego , ponadto zespół 
straŜaków jest tam bardzo zgrany i to teŜ naleŜy docenić , zrobiono wycenę 3 
samochodów –Star, śuk ,Aro – moŜna jest sprzedać , po sprzedaŜy koszt będzie jeszcze 
niŜszy , środki po prostu wrócą do budŜetu , zainteresowani są z Lysek – ich Jelcz 
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oddany zostanie do remontu , , potem przekazany zostanie do Bogunic, moŜe się udać 
sprzedaŜ samochodów;  innych pytań nie zgłoszono. 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXXV / 318 /05 w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie 
Gminy na 2005 rok   głosowało 14 radnych ( jednogłośnie ) . 
 
 
12)  sekretarz gminy wyjaśniła ,Ŝe stanowisko organu nadzoru w Katowicach jest 
jednoznaczne , potrzebna jest uchwała organu opiniującego – tym wypadku Rady Gminy , 
pomimo tego ,Ŝe przepis mówi ,Ŝe wystarczy tzw. milcząca aprobata – po prostu przyjęcie do 
wiadomości , z naszej strony dwa kolejne projekty uchwały naleŜy traktować jako ukłon w 
stronę nadzoru i tych rad , po prostu trzeba się dostosować ; innych pytań nie zgłoszono. 
 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXXV /319 / 05 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady 
Miasta Katowice w sprawie reorganizacji samodzielnego publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Szpitala im. Prof. Emila Michałowskiego w Katowicach  głosowało 14 radnych  
( jednogłośnie ). 
 
 
13) do projektu uchwały nie zgłoszono Ŝadnych pytań . 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXXV / 320 / 05 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały 
Rady Powiatu w Bielsku-Białej w sprawie likwidacji Poradni Okulistycznej funkcjonującej w 
Szpitalu Pediatrycznym w Bielsku-  Białej  głosowało 14 radnych ( jednogłośnie ). 
 
Ad.5 
1) Przewodniczący RG odczytał treść pisma NZOZ MEDICUS ; 
2) sekretarz gminy wyjaśniła ,Ŝe zgodnie z prowadzonym rozmowami istnieje bardzo duŜa 

szansa na pozyskanie środków na remont mieszkania dla rodziny repatriantów , środki 
te znajdują się u Wojewody ,który jest równieŜ zainteresowany odzewem w Gminach , 
moŜe by skorzystać z takiej okazji i wyremontować ich kosztem mieszkanie z zasobu 
komunalnego ; Wójt powiedział ,Ŝe  na mieszkania jest kolejka własnych mieszkańców 
Gminy , pomimo ,Ŝe są chętni nie mamy Ŝadnego wolnego mieszkania ; radna Helga 
Kycia-Szczurek zapytała ,czy mogą z tego korzystać osoby prywatne – nie , tylko Gminy i 
Powiaty ; Wójt powiedział ,Ŝe  nasze domy czynszowe wymagają wielkich nakładów , 
czynsz nie pokrywa tych wydatków , ponadto wiadomo ,Ŝe lokatorzy domagają się 
wymiany okien ,drzwi itp. o czym doskonale wie Komisja Socjalna , opiniująca równieŜ 
wnioski o umorzeniu czynszu , moŜe coś się zmieni;  

3) radny Ginter Jarzombek oświadczył ,Ŝe członkowie kół DFK zadeklarowali ,Ŝe sami będą 
wypełniać ankiety , czy inne dokumenty w przypadku pozytywnej decyzji o zastosowaniu 
nazw niemieckich w Gminie ; radny Adam Iskała zapytał o koszty ,kto je pokrywa – 
Skarb Państwa ; Wójt stwierdził ,Ŝe jest wniosek , poczekać naleŜy teraz na pozostałych 
w Powiecie , jaka będzie ich decyzja ; radna Helga Kycia-Szczurek powiedziała ,Ŝe duŜa 
rola jest tutaj samych organizatorów tej inicjatywy , naleŜy ludziom wyjaśnić z czym to 
się wiąŜe  ; radny Ginter Jarzombek  powiedział ,Ŝe jest takie stanowisko ,aby poczekać , 
jak to przejdzie w większości Gmin Powiatu Raciborskiego to my teŜ się przyłączymy ;  

 
 
Radca prawny mgr ElŜbieta Topór wyjaśniła ,Ŝe minął termin 30 - dniowy do stwierdzenia 
niewaŜności uchwały , więc nadzór prawny skierował skargę do WSA  , po skontaktowaniu 
się z Firmą przygotowującą cały plan i projekt uchwały otrzymaliśmy ich wyjaśnienia 
merytoryczne , które dołączymy do odpowiedzi na skargę i wnosimy o jej oddalenie . w dniu 
dzisiejszym uchwała o PZP Górek Śl. została opublikowana w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Śląskiego i po miesiącu wchodzi w Ŝycie , my moŜemy tylko czekać na wyrok 
WSA ; radny Adam Iskała powiedział ,Ŝe chciał uzyskać wyjaśnienie ,zgodnie ze 
stanowiskiem Wojewody naleŜało ponowić procedurę , więc proszę wyjaśnić dlaczego tak się 
nie stało , najwaŜniejsze ponadto jest to ,Ŝe w wydanej decyzji jest niezgodność z zapisami w 
pozostałych dokumentach , przyjdzie zapłacić za błędy w wydanej decyzji ,kto to zrobi , 
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dokumenty juŜ są w Prokuraturze – co na to wszystko Gmina odpowie , ja znam wyjaśnienia 
, ale dokumenty świadczą o czymś innym ; Wójt powiedział ,Ŝe Pan radny bardzo ładnie 
mówi i o kosztach i o skargach , proszę powiedzieć ile razy Ŝona skarŜyła Wójta – powiem 4 
razy i teŜ musiałem jeździć , czy wysyłać pracowników, wyroki zapadły na rzecz Wójta Gminy 
, to teŜ zostało zapłacone ze środków Gminy ; radny Adam Iskała odpowiedział m.in. jak Pan 
dobrze wie , to skarga została odrzucona , bo zmieniły się przepisy , i wszystko , ja się nie 
zniŜę do tego , aby wciągać w sprawy Pańską Ŝonę ; Wójt odpowiedział ,Ŝe jest tak ,Ŝe to 
Gmina ponosi koszty takich skarg , z strona skarŜąca nic, i sprawa ma zupełnie inny 
kontekst , gdyby była porządna opłata za złoŜenie skargi , na pewno byłyby one zasadne ; 
radny Adam Iskała  odpowiedział ,Ŝe argumentacja Wójta jest taka jak „a u nas biją 
Murzynów „ Przewodniczący RG zapytał radnego Adama Iskała ,czy w kaŜdej dyskusji musi 
on przekrzyczeć wszystkich ; radny Adam Iskała powiedział m.in. zarzuty są merytoryczne  - 
to moje prawo i przywilej , jest Pan zatrudniony przez Gminę , więc czy się to Panu podoba , 
czy nie , to pana skarŜą, a  to czy skarga była zasadna  czy nie – tego Sąd nie rozpatrywał , 
nie chcę inwektyw, oczekuję odpowiedzi; sołtys wsi Górki Śl. Józef Pawliczek  powiedział 
m.in. czekam na kolejność w dyskusji , wreszcie mogę coś powiedzieć , mam to zapisane , po 
odczytaniu przekaŜę to do akt pani sekretarz , chcę zaznaczyć ,Ŝe działam w imieniu 
mieszkańców ulicy Astrów , tam trzech mącicieli , przy aprobacie dwóch radnych –Iskały i 
Okręta  zburzyło spokój , na Tartaku pracują 4 robotnicy , , nie udało się zaszkodzić w jeden 
sposób , to drąŜą w inny ,  to właśnie ci robotnicy są zagroŜeni , rozgrywki personalne 
przynoszą straty materialne,  w czasie kolejnej wizytacji na swoim podwórku stała radna 
Krakowczyk , udawali ,Ŝe jej nie widzą i nie poznają , to jest funkcjonariusz państwowy   ; 
radna Ewelina Krakowczyk potwierdziła ,Ŝe widziała radnych , była w tym czasie u siebie i 
dziwi ją fakt zainteresowania sprawą radnych z innych okręgów , a nie poproszenie o 
interwencję bezpośrednio zainteresowanych tą sprawą radnych z Górek Śl. radny Adam 
Iskała powiedział , m.in. z  argumentami typu  a u nas biją  murzynów w ogóle nie będę 
dyskutował , problem  jest taki ,Ŝe ten pan niezgodnie z prawem rozpoczął budowę i to 
trzeba ukrócić , prawo zostało złamane  i to jest meritum sprawy , ocena moralna – czy ja 
pani Krakowczyk się kłaniam , czy nie , ja jej nie widziałem – w takim razie przepraszam – a 
czy to jest funkcjonariusz publiczny , czy nie , ja nie wiem i to nie ma Ŝadnego znaczenia ; 
Przewodniczący RG powiedział m.in. sprawa jest w toku , czas pokaŜe kto ma rację , zaleŜy 
nam na tym ,aby z naszych podatków płacić jak najmniej , najlepsze by było między ludzkie 
porozumienie – na tym zamykam dyskusję. 
 
Radny Gerard Pannek  zaprosił wszystkich radnych na DoŜynki Gminne organizowane przez 
Sołectwo Ciechowice w niedzielę  11 września o godz. 11.00 ; Wójt  powiedział ,Ŝe Sołectwo 
Ciechowice juŜ uczestniczyło w DoŜynkach Powiatowych w Rudniku , ich korona była 
największa , bardzo się podobała ,  cieszy równieŜ to ,Ŝe udało się zebrać ludzi , zachęcić do 
pracy ,  zachęcam radnych , aby iść w korowodzie doŜynkowym. 
 
Radny Norbert Klinik powiedział ,Ŝe chce zapytać , kto wpadł na pomysł aby postawić słupki 
na ulicy w Zawadzie Kś. , postawić 3 słupki na 1 m² to paranoja, jak to ominąć ma dorosły 
człowiek; Wójt odpowiedział ,Ŝe cieszy się zrobionym przejściem dla dzieci ; radny Alfred 
Depta stwierdził , nie róbmy problemu , nic się nie stało ; radny Norbert Klinik powiedział 
,aby zrobić to mądrze , ograniczyć prędkość do 40 km ; Wójt powiedział ,Ŝe tak samo jest w 
Babicach ,wszyscy chcieli chodnik na ulicy Wiejskiej , a teraz chodzą dalej ulicą. 
 
Radny Adam Iskała zapytał co z boiskiem w Nędzy , była naprawa drenaŜu , kto za to 
zapłacił ;Wójt potwierdził ,Ŝe oczywiste jest aby dokonywać napraw i przeglądów , w ramach 
gwarancji taka sytuacja będzie się powtarzać do kwietnia przyszłego roku . 
 
Radna Ewelina Krakowczyk zapytała o „pomnik zapomnienia” ,sprzedany budynek przy 
boisku ; Wójt odpowiedział ,Ŝe prowadzone były rozmowy z właścicielem , szuka nabywcy za 
bardzo wysoką cenę , w Nędzy teŜ straszą takie rudery , nie moŜna ich odkupić , była zgoda 
poprzedniej Rady na sprzedaŜ , na dzień dzisiejszy nie moŜna nic z tym zrobić , miała tam 
być prowadzona działalność gospodarcza, nie ma niczego ; radna Ewelina Krakowczyk 
zapytała ,czy Gmina nie będzie ponosić kosztów , wchodzą tam dzieci , moŜe zdarzyć się 
nieszczęście; Wójt odpowiedział, Ŝe za budynek odpowiada właściciel , jest od tego równieŜ 
nadzór budowlany. 
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Przewodniczący RG na ręce radnego Alfreda Depty złoŜył podziękowania za przeprowadzony 
15 sierpnia turniej o puchar Przewodniczącego RG , wszystkie zawody przeprowadzono 
bardzo płynnie ,bez Ŝadnych zakłóceń. 
 
Wójt poinformował radnych , Ŝe otrzymał tabele wyników egzaminów  końcowych szkół i 
gimnazjum , tabela nr 1 i nr 2 dotyczy Gimnazjum i wyników z języka polskiego i 
matematyki ,  część humanistyczna w naszym gimnazjum to katastrofa , najniŜszy poziom 
wiedzy  , ale jest to ta klasa ,która niedawno obrzuciła kamieniami okna Urzędu , pani w 
taki sposób uczyła ich polskiego ,  wyniki matematyczne są o wiele wyŜsze , najwyŜszą ocenę 
uzyskało 3,49 % uczniów ,  w części humanistycznej nikt ,  jestem naprawdę dumny z 
wyników matematycznych , nie ma co porównywać z innymi latami , bo testy są inne , ale 
moŜna dokonać analizy rocznej , zrobić porównanie . 
 
Sołtys Józef Pawliczek stwierdził ,Ŝe na Konwencie Sołtysów , gdzie przewodniczy ustalono 
,aby za udział w sesji sołtysi teŜ otrzymywali diety , ryczałt otrzymują przecieŜ za podatki ; 
dyskusji nie podjęto. 
 
Po stwierdzeniu , Ŝe nie ma więcej pytań i wniosków oraz wyczerpano porządek obrad 
Przewodniczący RG zakończył obrady i zamknął sesję ( godz.18.40) . 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
protokołowała K. Tront 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    
 
 
 
 
  
 


